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Abstract
Using the methods of estimation of economic efficiency we have made calculation of the economic losses connected to cardiovascular diseases. It was shown that the economic damage from premature death rate and physical inability from CVD in our country totaled more than 14 billions soms (near 360 millions $ USA) in 2007 (2). It dictates necessity of the urgent organization of struggle against cardiovascular diseases for stop the deterioration of health parameters of Kyrgyz population and prevention of serious social consequences with negative economic effect.
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Аннотация  
Используя методы оценки экономической эффективности мы сделали расчет экономических потерь, связанных с сердечно-сосудистыми заболеваниями. Было показано, что экономический ущерб от преждевременной смертности и инвалидности от сердечно-сосудистых заболеваний в нашей стране составил  более 14 миллиардов сомов (около 360 миллионов $ США) в 2007 году. Это диктует необходимость срочной организации борьбы с сердечно-сосудистыми заболеваниями для остановки ухудшение показателей здоровья населения в Кыргызской Республике и предотвращения серьезных социальных последствий с отрицательным экономическим эффектом.
